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De laatste maanden lijkt er in de Nederlandse golfpolder een bijzondere 

stoelendans gaande te zijn. Er zijn altijd wel golfbanen die besluiten hun 

onderhoud weer zelf te gaan doen of uit te besteden, maar nu lijkt het 

allemaal wat serieuzer en vooral ook meer geld gedreven. Ooit heeft in 

dit blad gestaan dat een normale golfbaan een budget voor onderhoud 

zou moeten hebben van een tonnetje of drie. Het gaat daarbij om een 

standaard 18-holes golfbaan met een gemiddeld ambitieniveau en een 

man of 5/ 6 op de payroll. Mij wordt niet alles verteld, maar ik denk dat 

het onderhoud van veel golfbanen nu voor minder en zelfs voor heel 

veel minder over de toonbank gaat. Wat ik zelf wel bijzonder vind is dat 

opdrachtgevers nu heel eerlijk en direct zijn waar het over gaat. Juist over 

het slijk der aarde, doekoe, munten, flappen over geld dus. Natuurlijk is 

kwaliteit nog steeds ó zo belangrijk, maar daar willen we niet voor betalen. 

Dat moet die greenkeeper of aannemer maar doen, omdat ie van zijn vak of 

zijn baan houdt. 

In deze uitgave van Greenkeeper bevragen wij een aantal mensen wat 

hun mening daarover is. Dat viel tegen. Niemand stond te popelen om zijn 

munt in het zakje te doen. Daarom krijgt u de mening van mij. Ik vind het 

bedenkelijk dat op zo’n manier wordt ingezet op kostenbesparing. Het zal 

best zijn dat ook de golfsector niet ontkomt aan bezuinigingen, maar ik 

vraag me op hetzelfde moment af of dit de juiste manier is. Ik denk het niet 

enverwacht dan ook dat de wal het schip zal keren en dat banen die nog 

wel onverkort voor ‘kwaliteit’ en ‘mooi’ gaan de vruchten daarvan mogen 

plukken in de vorm van extra greenfees en groeiende ledenaantallen. 

 

Gelukkig zijn er ook goede zaken te belichten. De afgelopen maanden is de 

Manual Golfbaanonderhoud van Pithie gepresenteerd en het geharrewar 

rondom Committed to Green en GEO lijkt behoorlijk uitgekristalliseerd te 

zijn. Deze twee zaken hebben met elkaar gemeen dat we ons als golfland 

wat meer openstellen voor wat er buiten ons kleine landje gebeurt. En je 

kunt niet anders concluderen dat zoiets een goede zaak is.  
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